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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön milyen módon fogja megvalósítani a 25%-os 
csökkentést a földgáz felhasználásban a minisztérium alá tartozó intézményeknél?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

A 2022. szeptember 8-i Kormányinfón Gulyás Gergely miniszter úr bejelentette, hogy az állami
szerveknél takarékosságot írnak elő: a kórházak és a bentlakásos szociális intézmények kivételével
25%-os csökkentést írtak elő a földgáz felhasználásban az állami szerveknek és az állami tulajdonú



 
gazdasági társaságoknak. Újságírói kérdésre azt is közölte, hogy ez a gyakorlatban azt jelenti majd,
hogy  18  fokra  fűtik  csak  fel  az  államigazgatás  intézményeit.  A miniszter  elmondta,  hogy  „a
következő  kormányülésig  minden  miniszternek  a  saját  területén  javaslatot  kell  tenni  az
intézkedésekre, illetve meg is kell hozni az ehhez szükséges intézkedéseket”. 

A fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

• Ön milyen intézkedéseket tesz a saját területén?
• Ön milyen módon fogja megvalósítani a 25%-os csökkentést a földgáz 

felhasználásban a minisztérium alá tartozó intézményeknél?
Várom válaszát.
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